
ПРОТОКОЛ 05 
от заседание на Факултетния съвет на ФЖМК, 

проведено на 11 февруари 2025 г. 

Присъстват: проф. д-р Веселина Вълканова - Декан, проф. д.н. Венцислав Димов,  
проф. д-р Грета Дерменджиева, проф. д-р Ефрем Ефремов, проф. д-р Николай 
Михайлов, проф. д-р Светлозар Кирилов, проф. д-р Симеон Василев, доц. д-р Калин 
Калинов, доц. д-р Мануела Манлихерова, доц. д.н. Мария Попова, доц. д-р Мила 
Серафимова, доц. д-р Милена Цветкова, доц. д-р Ралица Ковачева, доц. д-р Светлана 
Станкова, гл. ас. д-р Лора Симеонова, ас. д-р Благовест Илиев, студ. Людмила 
Киорогло. 

Отсъстват: проф. д.н. Андреана Ефтимова, доц. д-р Мая Василева, доц. д-р 
Орлин Спасов, гл. ас. д-р Анета Милкова, докт. Нина Стоилова, студ. Камелия Димова 

Редуцирани: доц. д.н. Вяра Ангелова (командировка), доц. д-р Жана Попова 
(командировка) 

Присъства и: доц. д-р Дияна Петкова, студ. Димитър Митев 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Добре дошли колеги.  

Проф. д-р Веселина Вълканова обяви заседанието за открито – списъчен състав 
25, редуциран 2, кворум 15, присъстващи 17. 

Проф. д-р Веселина Вълканова предложи следния дневен ред на членовете на 
Факултетния съвет: 

1. Разкриване на процедура за публична защита на дисертационен труд за 
присъждане на научната степен „доктор“ и избор на научно жури по 3.5 
Обществени комуникации и информационни науки (Медии и комуникации 
– Визуална комуникация); 

2. Разкриване на процедура за публична защита на дисертационен труд за 
присъждане на научната степен „доктор“ и избор на научно жури по 3.5 
Обществени комуникации и информационни науки (Медии и комуникации 
– Управление на медийно съдържание в аудио-визуалните платформи); 

3. Доклади на заместник-деканите; 
4. Доклади на ръководителите на катедри; 
5. Разни. 

След проведеното явно гласуване:  
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Дневният ред беше приет. 
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По ТОЧКА ПЪРВА от дневния ред – Разкриване на процедура за публична 
защита на дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“ и 
избор на научно жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки 
(Медии и комуникации – Визуална комуникация). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Ефремов ще докладва, заповядайте. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Уважаеми колеги, на свое заседание от 07.02.2025 г. 
(Протокол №05) членовете на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“ при 
кворум 9, разширен списъчен състав 14 (със заповед №РД-38-34/23.01.2025 г.), 
редуцирани 1, присъстващи 13, отсъстващи 2, взеха следните решения: 

На основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република 
България и успешно проведено предварително обсъждане на дисертационен труд 
предлага на Факултетния съвет да бъде открита процедура за публична защита на 
дисертационния труд за присъждане на образователна и научна степен „доктор“ по 
професионално направление 3.5. Обществени комуникации и информационни 
науки (Медии и комуникации – Визуална комуникация) на редовния докторант 
Йотка Валентинова Панчева, с научен ръководител проф. д-р Веселина Вълканова, 
на тема: „Мултимодални стимули и конструиране на значения и визуални послания. 
Анализ на комуникативните инструменти на традиционните и онлайн медии“. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде утвърдено Научно 
жури, за провеждане на публична защита на дисертационния труд за присъждане на 
образователна и научна степен „доктор“, в състав: 

Вътрешни членове: 
1. Проф. д-р Николай Кирилов Михайлов – ФЖМК 
2. Проф. д-р Тотка Иванова Монова – ФЖМК  

Външни членове: 
3. Проф. д.с.н. Добринка Станчева Пейчева – ЮЗУ  
4. Проф. д-р Кристина Иванова Върбанова-Денчева – УниБИТ  
5. Доц. д-р Катя Живкова Михайлова – УНСС  

Вътрешна резерва: Проф. д-р Ефрем Ефремов Каранфилов – ФЖМК 
Външна резерва: Проф. д-р Евгени Кирилов Велев – УниБИТ 
Секретар: Д-р Цветелина Джамбазова 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате думата за изказвания. Ако няма, 
предлагам да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 



Протокол №05 11.02.2025 

 

3/23 

По ТОЧКА ВТОРА от дневния ред – Разкриване на процедура за публична 
защита на дисертационен труд за присъждане на научната степен „доктор“ и 
избор на научно жури по 3.5 Обществени комуникации и информационни науки 
(Медии и комуникации – Управление на медийно съдържание в аудио-
визуалните платформи). 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Василев ще докладва, заповядайте. 

Проф. д-р Симеон Василев:  На свое заседание от 22.01.2025 г. (Протокол №8) 
членовете на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ при кворум 5, 
списъчен състав 10, редуцирани 2, присъстващи 7, отсъстващи 1, взеха следните 
решения: 

На основание чл. 4 от Закона за развитието на академичния състав в Република 
България и успешно проведено предварително обсъждане на дисертационен труд 
предлага на Факултетния съвет да бъде открита процедура за публична защита на 
дисертационния труд за присъждане на образователна и научна степен „доктор“ по 
професионално направление 3.5. Обществени комуникации и информационни 
науки (Медии и комуникации – Управление на медийно съдържание в аудио-
визуалните платформи) на редовния докторант Елена Красимирова Славкова, с 
научен ръководител проф. д-р Теодора Петрова, на тема: „Устойчиви дигитални 
маркетингови практики в модната индустрия – характеристики, корпоративна 
социална отговорност и влияние върху намеренията за покупка“. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде утвърдено Научно 
жури, за провеждане на публична защита на дисертационния труд за присъждане на 
образователна и научна степен „доктор“, в състав: 

Вътрешни членове: 
1. Проф. д-р Симеон Игнатов Василев  – СУ, ФЖМК 
2. Доц. д-р Калин Цветанов Калинов – СУ, ФЖМК 

Външни членове: 
3. Проф. д-р Стефан Димитров Серезлиев – ВТУ 
4. Проф. д.с.н.  Добринка Станчева Пейчева – ЮЗУ 
5. Проф. д-р  Маргарита Йорданова  Пешева – пенсионер ВТУ 

Вътрешна резерва: Доц. д-р Светлана Иванова Станкова – СУ, ФЖМК  
Външна резерва: Доц. д-р Славянка Томчева Ангелова – ЮЗУ  
Секретар: д-р Цветелина Джамбазова 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Заповядайте за изказвания по 
това предложение, колеги. Ако няма, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
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Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

По ТОЧКА ТРЕТА от дневния ред – Доклади на заместник-деканите. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Михайлов, заповядайте. 

Проф. д-р Николай Михайлов: Благодаря Ви, проф. Вълканова. Аз имам два 
доклада, които са свързани с учебна дейност и с административна дейност. Първият 
е свързан с идеята на Софийския университет да се създаде общо докторантско 
училище по модела на сегашните факултетни докторантски училища. Този семестър 
за първи път ще се направи опит да се създаде общо докторантско училище, в което 
всеки факултет да предложи курсове, които да представляват интерес за 
докторантите от всички факултети. Тъй като проектът е пилотен комисията, която се 
занимава с това, прие идеята първоначално от всеки факултет да се предложат по два 
курса. Тоест от всички факултети общо 32 курса. Крайният срок за това е 28 март. 
Съзнавам, че това е сложна задача, защото съм сигурен, че всички колеги имат какво 
да предложат, но курсовете трябва да преминат по всички необходими стъпки – първо 
през Катедрен съвет, после да се одобрят на Факултетен съвет през март и след това 
аз ще ги представя на комисията. Първоначално, колегите предлагаха курсове от 
техните докторантски училища, които се отхвърлиха. Така че курсовете трябва да 
бъдат изцяло нови и не трябва да повтарят вече съществуващи. Трябва да са 
ориентирани към всички направления. Колеги, който има интерес нека да се насочи 
към такъв курс и на следващия Факултетен съвет да го предложи. Курсовете са по 30 
часа и са само лекции. Пак казвам, това е само пилотен проект. От следващата учебна 
година вероятно ще стартира. Но сега ще се провери какъв ще е интересът. 

Вторият ми доклад е свързан с една промяна, която настъпи във Факултетската 
комисия по качество. Както знаете в нея има представители на студенти на 
преподаватели и на докторанти. Докторант Нина Стоилова ще бъде отчислена и по 
тази причина, уважаеми колеги, предлагам да изберем на нейно място друг 
докторант, с което да изпълним административните изисквания. Аз имам едно 
предложение. Това е докторант от нашата катедра, на доц. Мила Серафимова – 
докторант Мирела Спасова, която да влезе на мястото на Нина Стоилова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ние днес ще отчислим докторант Нина 
Стоилова и тя вероятно ще получи заповед за отчисляване, може би, седмица по-
късно. Но тъй като сме в процедура по ежегодния риск-регистър на Софийския 
университет и Комисията по качество спешно трябва да се събира и да взима 
решения, предлагам да направим тази промяна в състава на комисията. Колеги, имате 
ли други предложения за комисията? Ако не, предлагам да подкрепим 
предложението на зам.-декан Михайлов. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
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гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Други заместник-декани? 

Доц. д-р Светлана Станкова: Аз нямам доклад. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Доц. Манлихерова, заповядайте Вие. 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Като координатор на европейките асоциации, 
Ви информирам, че пристигна още една фактура на EUPRERA, последната за тази 
година. Изненадата не е нова – таксите са качени и в доклада сте видели, че членската 
годишна такса става 400 евро. Аз лично бих насочила Вашето внимание към 
уебинарите, защото те позволяват да се гледа отложено. И при тази заетост, която има 
човек тук не може да ги следи. Дават много добра перспектива, за това как се развива 
образованието, изследователските методологии и изобщо всичко, което е свързано с 
комуникациите и с връзките с обществеността. Ако смятате, че ще е полезно, 
уведомила съм Декана и Деканското ръководство, че би било добре да продължи 
нашето членство. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Колеги, имате думата за 
изказвания. Ако няма, предлагам да подкрепим доклада на доц. Манлихерова. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Доц. Калинов, заповядайте. 

Доц. д-р Калин Калинов: Само за информация. Започва кампанията за 
набиране на кандидатури на студенти за конкурса по Еразъм+, за студентска 
мобилност с цел обучение. Молбата ми е към колегите, следващата седмица да 
напомните на нашите студенти, че имат възможност да кандидатстват. Има и 
информационна среща, като информацията е качена в социалните мрежи и в 
уебсайта. 

Другото е, че започва процедурата за курсовете за входящи студенти по Еразъм+. 
Миналата година бяха изключително активни и имахме доста повече студенти 
отколкото обикновено. Призовавам колегите на ниво катедри, ще изпратя мейл с 
техническите изисквания, да се продължи тази тенденция и да запазим броя на 
курсовете, доколкото е възможно и да ги разширяваме. Това ни дава възможност да 
посрещнем студенти от партньорски университети, а също е важно и за Факултета. 
Благодаря. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. 
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По ТОЧКА ЧЕТВЪРТА от дневния ред – Доклади на ръководителите на 
катедри. 

Проф. д-р Веселина Вълканова:  Проф. Ефремов, заповядайте. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Благодаря. На свое заседание от 07.02.2025 г. 
(Протокол №05) членовете на катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“, при 
кворум 7, списъчен състав 12, редуцирани 1, присъстващи 9, отсъстващи 2, взеха 
следните решения: 

ОБЯВЯВАНЕ НА КОНКУРС ЗА АКАДЕМИЧНА ДЛЪЖНОСТ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде обявен конкурс за 
академичната длъжност „главен асистент“ по професионално направление 3.5. 
Обществени комуникации и информационни науки (Журналистически жанрове) на 
собствена заета щатна бройка към катедра „Пресжурналистика и книгоиздаване“, с 
учебна натовареност 384 часа  (60 ч. лекции приравнени към упражнения и 324 ч. 
упражнения).  Конкурсът е планиран и е със срок 2 месеца. Прилага се справка за 
учебната натовареност. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, имате ли изказвания по този 
конкурс? Конкурсът е планиран. Ако няма, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

ГОДИШНА АТЕСТАЦИЯ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния съвет 
да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

  Жейна Танчева Желева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Визуална 
комуникация), с научен ръководител доц. Георги Лозанов, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г. 

 Тодор Валериев Беленски – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Пресжурналистика), с научен ръководител проф. д-р Тотка Монова, за периода 
01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Даниела Стоянова Статулова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Медиен език и 
стил), с научен ръководител проф. д.н. Андреана Ефтимова, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г. 
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 Митьо Маринов Митев – редовен докторант по професионално направление 
3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Пресжурналистика), с 
научен ръководител доц. Георги Лозанов, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Александра Йорданова Тренкова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Онлайн 
журналистика и комуникация), с научен ръководител проф. д-р Веселина Вълканова, 
за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Ана Тодорова Тодорова-Дамова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Медиен език и 
стил), с научен ръководител проф. д.н. Андреана Ефтимова, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г. 

 Кремена Руменова Христова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Публикационни изследвания), с научен ръководител доц. д-р Милена Цветкова, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Лора Красимирова Петкова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Онлайн 
журналистика и комуникация), с научен ръководител проф. д-р Грета 
Дерменджиева, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, ако няма изказвания, 
предлагам да подкрепим положителната атестация на тези колеги. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

Катедреният съвет разгледа годишния отчет и предлага на Факултетния съвет 
да бъде атестирана с отрицателна атестация: 

  Веселина Боянова Петрова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Медиен език и 
стил), с научен ръководител проф. д.н. Андреана Ефтимова, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
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гласували „За” - 15 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ОТЧИСЛЯВАНЕ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 от 
ПУРПНСЗАДСУ да бъдат отчислени с право на защита, следните редовни 
докторанти: 

  Жейна Танчева Желева – редовен докторант по професионално направление 
3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Визуална комуникация), с 
научен ръководител доц. Георги Лозанов, считано от 01.02.2025 г. 

 Тодор Валериев Беленски – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Пресжурналистика), с научен ръководител проф. д-р Тотка Монова, считано от 
01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 60, ал. 1 и 2 
от ПУРПНСЗАДСУ, по доклад на научния ръководител, да бъде отчислена без право 
на защита: 

  Веселина Боянова Петрова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Медиен език и 
стил), с научен ръководител проф. д.н. Андреана Ефтимова, считано от 01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 15 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 
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ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА АКТУАЛИЗИРАНИ УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОКС „БАКАЛАВЪР“ И 

„МАГИСТЪР“  

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри: 

- учебна програма за избираема дисциплина „Агенционна журналистика“, 
разработена от ас. д-р Миляна Велева. Програмата се предлага за ОКС „бакалавър“, 
специалност „Журналистика“, профил „Преса и онлайн журналистика“, редовно 
обучение. Учебната програма е рецензирана от проф. д-р Ефрем Ефремов.  

- учебна програма за избираема дисциплина „Агенционна журналистика“, 
разработена от ас. д-р Миляна Велева. Програмата се предлага за ОКС „бакалавър“, 
специалност „Журналистика“, профил „Преса и онлайн журналистика“, задочно 
обучение. Учебната програма е рецензирана от проф. д-р Ефрем Ефремов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Изказвания, колеги? Ако няма, моля 
да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Проф. Василев, заповядайте. 

Проф. д-р Симеон Василев: Благодаря Ви. На свое заседание от 06.02.2025 г. 
(Протокол № 9) членовете на катедра „Комуникация и аудиовизуална продукция“ 
при кворум 6, списъчен състав 10, редуцирани 1, присъстващи 9, отсъстващи 0, взеха 
следните решения: 

ГОДИШНА АТЕСТАЦИЯ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния съвет 
да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

 Петя Тодорова Стефанова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание), с научен ръководител, 
проф. д-р Теодора Петрова за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.   

 Мила Олег Чернева – редовен докторант по професионално направление 3.5. 
ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Комуникационен мениджмънт 
и маркетинг на съдържание), с научен ръководител, проф. д-р Теодора Петрова за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.   

 Денка Йорданова Данчева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
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Публикационни изследвания), с научен ръководител, доц. д-р Милена Цветкова 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.   

 Венелина Иванова Иванова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание), с научен ръководител, 
проф. д-р Симеон Василев за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.   

 Ивайло Чавдаров Цолов – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържание), с научен ръководител, 
проф. д-р Теодора Петрова за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.   

 Тома Георгиев Николчев – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Комуникационен мениджмънт и маркетинг на съдържанието), с научен ръководител, 
доц. д-р Светлана Станкова  за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Да гласуваме, колеги, годишната 
атестация. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ОТЧИСЛЯВАНЕ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2  
от ПУРПНСЗАДСУ да бъде отчислен с право на защита редовният докторант 
Ивайло Чавдаров Цолов по професионално направление 3.5. ОКИН докторска 
програма (Медии и комуникации – Комуникационен мениджмънт и маркетинг  
на съдържание), с научен ръководител проф. д-р Теодора Петрова, считано от 
01.02.2025 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Да гласуваме, колеги. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 



Протокол №05 11.02.2025 

 

11/23 

КОРЕКЦИЯ В ЗАГЛАВИЕТО НА ДИСЕРТАЦИОННИЯ ТРУД НА  ДОКТОРАНТ   

Катедреният съвет разгледа заявление от докторант Денка Йорданова Данчева, 
редовна форма на обучение, докторска програма (Публикационни изследвания) с 
научен ръководител доц. д-р Милена Цветкова, и предлага на Факултетния съвет да 
приеме корекция в заглавието на дисертационния труд, както следва: 

от „Мултифункционалност и редизайн на абстрактите в системата на научното 
публикуване: Комуникиране, аудитории, ефекти“  

на „Мултимодалност и редизайн на абстрактите в системата на научното 
публикуване: Комуникиране, аудитории, ефекти“ 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Има ли изказвания за тази промяна. 
Ако няма, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЕ ЗА ХОНОРУВАН ПРЕПОДАВАТЕЛ   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъде допълнително 
хоноруван за учебната 2024/2025 година, следният преподавател: 

ОКС СП/
МП 

ФО Сем. 
Дисциплина 

Хорариум 

Б/М РО/ЗО З/Л Л/У 

Проф. дфн  Нако Райнов Стефанов – П.Н.  2.3 Философия 

Б КМ РО Л Геополитика и геоикономика – азиатски ракурси 30/0 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Този курс по стария учебен план ли е? 

Проф. д-р Симеон Василев: Да, по стария учебен план е. Това е за последна 
година. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, да гласуваме избор на 
хоноруван преподавател за този семестър. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет прие предложението. 
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Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, проф. Василев. Проф. Димов, 
заповядайте. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Благодаря Ви. На свое заседание от 04.02.2025 г. 
(Протокол №05) членовете на катедра „Радио и телевизия“ при кворум 5, списъчен 
състав 7, редуцирани 0, присъстващи 7, отсъстващи 0, взеха следните решения: 

ГОДИШНА АТЕСТАЦИЯ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния съвет 
да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

 Александра Александрова Илиева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Електронни 
медии), с научен ръководител доц. д.н. Вяра Ангелова, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г.  

 Емил Емилов Енев – редовен докторант по професионално направление  
3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Антропология на медиите), 
с научен ръководител проф. д.н. Венцислав Димов, за периода 01.02.2024 г. –  
01.02.2025 г.  

 Лора Станчева Търколева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Електронни 
медии), с научен ръководител доц. д.н. Вяра Ангелова, за периода 01.02.2024 г. – 
01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ОТЧИСЛЯВАНЕ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 от 
ПУРПНСЗАДСУ да бъде отчислен с право на защита редовният докторант 
Александра Александрова Илиева по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма (Медии и комуникации – Електронни медии), с научен 
ръководител д.н. Вяра Ангелова, считано от 01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Да гласуваме, колеги. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
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отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви, проф. Димов. Проф. Кирилов, 
заповядайте. 

Проф. д-р Светлозар Кирилов: Уважаеми колеги, на свои заседания от 
29.01.2025 г. (Протокол №07) и 06.02.2025 г. (Протокол №08) членовете на катедра 
„История и теория на журналистиката“ при кворум 5, списъчен състав 8, редуцирани 
1, присъстващи 6, отсъстващи 1 (без право на глас), взеха следните решения: 

ГОДИШНА АТЕСТАЦИЯ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния съвет 
да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

 Джулия Руменова Кирилова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Международна журналистика), с научен ръководител доц. д-р Ралица Ковачева, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Николета Йорданова Костадинова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Медиен 
мениджмънт и комуникация), с научен ръководител доц. д-р Бисер Златанов, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Полина Валентинова Налбантова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Теория на 
журналистиката и медиите), с научен ръководител доц. д.н. Мария Попова, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ОТЧИСЛЯВАНЕ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 от 
ПУРПНСЗАДСУ да бъде отчислен с право на защита редовният докторант Николета 

Йорданова Костадинова по професионално направление 3.5. ОКИН докторска 
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програма (Медии и комуникации – Медиен мениджмънт и комуникация), с научен 
ръководител доц. д-р Бисер Златанов, считано от 01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

МАГИСТЪРСКА ПРОГРАМА „ЛАЙФСТАЙЛ ЖУРНАЛИСТИКА“ 

На основание чл. 38, ал. 1 и 2 от Правилника за образователно-квалификационна 
степен „магистър“ Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да подкрепи 
прием на новоприети студенти в групи, по-малки от 6 души за магистърска програма 
„Лайфстайл журналистика“ – 5-ма кандидати. Правилникът на Софийския 
университет допуска прием в групи, по-малки от 6 студенти, при което 
натовареността на преподавателите се редуцира. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Минималният брой от 6 студенти е доста 
условен, тъй като и при тях не се издържа програмата. Аз, разбира се, подкрепям 
предложението. Тази програма е актуализирана от доц. д.н. Мария Попова. Има шанс 
и петимата кандидати да се запишат, което прави годината пълноценна за нея. По 
този начин в специалността „Журналистика“ ще има още една магистърска 
програма, която ще върви през летния семестър на настоящата година. Колегите 
знаят, че ще им се заплаща по редуцирани ставки, надявам се. Декларации няма да се 
подписват, но мисля, че трябва да ги уведомите за тази процедура. Предлагам да 
гласуваме този доклад на проф. Кирилов. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря Ви. Проф. Петкова, заповядайте. 

Проф. д-р Дияна Петкова: Благодаря, проф. Вълканова. Уважаеми колеги, на 
свои заседания от 20.01.2025 г. (Протокол №4) и 03.02.2025 г. (Протокол №5) членовете 
на катедра „Комуникация, връзки с обществеността и реклама“ при кворум 5, 
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списъчен състав 8, редуцирани 0, присъстващи 8, отсъстващи 0, без право на глас 1, 
взеха следните решения: 

ГОДИШНА АТЕСТАЦИЯ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет разгледа годишните отчети и предлага на Факултетния съвет 
да бъдат атестирани с положителна атестация, следните докторанти: 

  Александра Ненова Дянкова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р 
Мила Серафимова, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Деана Крумова Атанасова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – 
Интеркултурна комуникация), с научен ръководител проф. д-р Дияна Петкова, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Ивана Панайотова Рейзи – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р 
Мирослава Ценкова, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Илияна Георгиева Маринкова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р 
Александър Христов, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г.  

 Лазар Светлозаров Шишманов – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани 
маркетингови комуникации), с научен ръководител проф. д-р Дияна Петкова, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Мария Радева Маркова – редовен докторант по професионално направление 
3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани маркетингови 
комуникации), с научен ръководител проф. д-р Николай Михайлов, за периода 
01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Милена Димчева Илиева–Момчилова – редовен докторант по 
професионално направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации 
– Интегрирани маркетингови комуникации), с научен ръководител доц. д-р Мила 
Серафимова, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Мирела Иванова Спасова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р 
Мила Серафимова, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Нина Руменова Стоилова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани 
маркетингови комуникации), с научен ръководител проф. д-р Николай Михайлов, за 
периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 
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 Петя Петрова Кантарева – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р 
Мила Серафимова, за периода 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Рая Цанкова Дренски – редовен докторант по професионално направление 
3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани маркетингови 
комуникации), с научен ръководител проф. д-р Дияна Петкова, за периода 01.02.2024 
г. – 01.02.2025 г. 

 Сергей Руменов Тодоров – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител проф. д-р 
Дияна Петкова, за 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

 Стефани Стефчова Петрова – редовен докторант по професионално 
направление 3.5. ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с 
обществеността и комуникационно въздействие), с научен ръководител проф. д-р 
Николай Михайлов, за 01.02.2024 г. – 01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ОТЧИСЛЯВАНЕ НА ДОКТОРАНТИ 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет на основание чл. 63, ал. 2 от 
ПУРПНСЗАДСУ да бъдат отчислени с право на защита, следните редовни 
докторанти: 

- Александра Ненова Дянкова по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма (Медии и комуникации – Връзки с обществеността и 
комуникационно въздействие), с научен ръководител доц. д-р Мила Серафимова, 
считано от 01.02.2025 г. 

- Деана Крумова Атанасова по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма (Медии и комуникации – Интеркултурна комуникация), с 
научен ръководител проф. д-р Дияна Петкова, считано от 01.02.2025 г. 

- Лазар Светлозаров Шишманов по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани маркетингови 
комуникации), с научен ръководител проф. д-р Дияна Петкова, считано от  
01.02.2025 г. 
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- Милена Димчева Илиева–Момчилова по професионално направление 3.5. 
ОКИН докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани маркетингови 
комуникации), с научен ръководител доц. д-р Мила Серафимова, считано от 
01.02.2025 г. 

- Нина Руменова Стоилова по професионално направление 3.5. ОКИН 
докторска програма (Медии и комуникации – Интегрирани маркетингови 
комуникации), с научен ръководител проф. д-р Николай Михайлов, считано от 
01.02.2025 г. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря, моля да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет (научен съвет) прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА НОВИ УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОКС „БАКАЛАВЪР“ И „МАГИСТЪР“   

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да одобри: 

- учебна програма за задължителна дисциплина „Теория и история на 
рекламата“, разработена  от доц. д-р Никола Вангелов. Програмата се предлага за 
ОКС „бакалавър“, специалност „Връзки с обществеността“, редовно обучение, I курс, 
II семестър, с хорариум 45/15, кредити 7, форма на заключителен контрол 
„комбиниран изпит“. Учебната програма е рецензирана от доц. д-р Александър 
Христов и доц. д-р Мирослава Ценкова. 

- учебна програма за задължителна дисциплина „Теория и история на 
рекламата“, разработена  от доц. д-р Никола Вангелов. Програмата се предлага за 
ОКС „бакалавър“, специалност „Връзки с обществеността“, задочно обучение, I курс, 
II семестър, с хорариум 23/7, кредити 7, форма на заключителен контрол 
„комбиниран изпит“. Учебната програма е рецензирана от доц. д-р Александър 
Христов и доц. д-р Мирослава Ценкова. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Колеги, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 17 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 0  
Факултетният съвет прие предложението. 
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ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА АКТУАЛИЗИРАНИ УЧЕБНИ ПРОГРАМИ – ОКС „БАКАЛАВЪР“ И 

„МАГИСТЪР“   

- учебна програма за задължителна дисциплина „Семиотика на рекламата“, 
разработена от доц. д-р Никола Вангелов. Програмата се предлага за ОКС „магистър“, 
магистърска програма „Реклама и публична комуникация“, редовно обучение, I курс, 
I семестър, хорариум 45/15, кредити 5, форма на заключителен контрол „изпит“. 
Учебната програма е рецензирана от доц. д-р Александър Христов. 

- учебна програма за задължителна дисциплина „Семиотика на рекламата“, 
разработена от доц. д-р Никола Вангелов. Програмата се предлага за ОКС „магистър“, 
магистърска програма „Реклама и публична комуникация“, задочно обучение, I курс, 
I семестър, с хорариум 23/7, кредити 5, форма на заключителен контрол „изпит“. 
Учебната програма е рецензирана от доц. д-р Александър Христов. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Имате ли изказвания, колеги, по 
този доклад? Ако не, да гласуваме. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 16 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 1  
Факултетният съвет прие предложението. 

ПРЕДЛОЖЕНИЯ ЗА ПРОМЕНИ В УЧЕБЕН ПЛАН 

Катедреният съвет предлага на Факултетния съвет да бъдат направени следните 
промени в учебния план на ОКС „бакалавър“, специалност „Връзки с 
обществеността“: 

В редовно обучение: 

- отпада задължителната дисциплина “Основи на рекламата“ в I курс, II 
семестър, с хорариум 45/15, кредити 7, форма на заключителен контрол 
„комбиниран изпит“. Промяната влиза в сила от учебната 2025/2026 г. (за випуск 
2025/2026 и всички следващи) 

- въвежда се нова задължителна дисциплина “Теория и история на рекламата“ в 
I курс, II семестър, с хорариум 45/15, кредити 7, форма на заключителен контрол 
„комбиниран изпит“. Промяната влиза в сила от учебната 2025/2026 г. (за випуск 
2025/2026 и всички следващи). Дисциплината ще се води от доц. д-р Никола Вангелов. 

В задочно обучение: 

- отпада задължителната дисциплина “Основи на рекламата“ в I курс, II 
семестър, с хорариум 23/7, кредити 7, форма на заключителен контрол „комбиниран 
изпит“. Промяната влиза в сила от учебната 2025/2026 г. (за випуск 2025/2026 и всички 
следващи) 
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- въвежда се нова задължителна дисциплина “Теория и история на рекламата“ в 
I курс, II семестър, с хорариум 23/7, кредити 7, форма на заключителен контрол 
„комбиниран изпит“. Промяната влиза в сила от учебната 2025/2026 г. (за випуск 
2025/2026 и всички следващи). Дисциплината ще се води от доц. д-р Никола Вангелов.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте за изказвания. Доц. Манлихерова, 
заповядайте. 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Аз имам само един въпрос, понеже чувам 
теория и история. Днес нашето образование, макар и академично, трябва да бъде по-
практически насочено. Има ли практическа насоченост? 

Проф. д-р Дияна Петкова: Ние имаме отделни практикуми. А имаме и 
хабилитиран колега, който е на щат и е хабилитиран точно по теория и история на 
рекламата. 

Доц. д-р Мануела Манлихерова: Направи ми впечатление, затова питам. 

Проф. д-р Дияна Петкова: Всяка година имаме майсторски класове, по които са 
предвидени практически занимания. Те са основно практически семинари. 

Проф. д-р Ефрем Ефремов: Аз бих искал да попитам неакадемично. Махаме 
проф. Кафтанджиев и го сменяме с друга дисциплина, така ли става на практика? 

Проф. д-р Дияна Петкова: Махаме „Основи на рекламата“ и въвеждаме „Теория 
и история на рекламата“, тъй като вече имаме щатен хабилитиран преподавател. 

 Проф. д-р Веселина Вълканова: Титулярят информиран ли е, присъствал ли е 
на катедрените съвети? Тъй като малко ми прилича на вендета това действие.  

Проф. д-р Дияна Петкова: Не зная на какво Ви прилича. Вие самата, проф. 
Вълканова, казахте през октомври месец, че имаме хоноруван преподавател с 530 часа. 
Този наш колега, пенсионер, вече на 70 години, струва ми се, че 500 часа за хоноруван 
преподавател са прекалено много. Ние с това изпълняваме и изискванията на НАОА. 

  Проф. д-р Веселина Вълканова: Стига академичното ниво да не пада от такива 
резки размествания. Има ли още изказвания? Да преминем към гласуване. 

След проведеното явно гласуване:   
списъчен състав - 25 
регистрирани  - 17  
редуцирани - 2 
отсъстващи - 6 
гласували „За” - 15 
гласували „Против” - 0  
гласували „Въздържал се” - 2  
Факултетният съвет прие предложението. 

По ТОЧКА ПЕТА от дневния ред – Разни. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Колеги, имате ли нещо по тази точка? 
Заповядайте, доц. Станкова. 



Протокол №05 11.02.2025 

 

20/23 

Доц. д-р Светлана Станкова: Само да обърна внимание, колеги. Ние не сме 
длъжни да предлагаме и редовно обучение в магистърските програми, но сме длъжни 
да имаме учебен план за редовно обучение. За да е ясно, че когато го предлагаме в 
задочната форма той е като хорариум ½ от редовно обучение.  

Използвам повода да напомня, че все още не сме успели да актуализираме 
всичките си магистърски програми. Това е важно. Необходимо е непрекъснато да се 
съобразяваме със Закона за висшето образование, чл. 26 според, който 70 % от състава 
в програмата трябва да бъде хабилитиран на основен трудов договор. Тази 
актуализация е непрекъсната, тя няма краен срок, но все още повечето ни програми 
не са актуализирани. Апелирам към ръководителите на магистърски програми да се 
погрижат за това да ги огледат и да ги предложат на Факултетния съвет за да можем 
по-нататък да ги придвижим към учебна комисия.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Благодаря. Аз апелирам да не се водим само от 
буквата на Закона, а да гледаме и съдържателно да актуализираме нашите програми, 
защото нашето поле е свръх динамично и се случват значителни промени, а ние 
правим единствено някакви козметични размествания за хора. По-скоро това бих 
предложила на катедрите – да гледат и тенденциите, които са в медиите и в 
комуникациите, в издателските дейности и да привличат наистина гласове, умове и 
хора, които имат на какво да научат нашите студенти, разбира се, без да нарушаваме 
Закона за висшето образование. 

Да напомня, че утре е срещата с дипломантите, обявили сме я в сайта. Тя е 
онлайн. Заповядайте, научни ръководители, рецензенти. Нашите дипломанти 
желаят да разберат повече не само за административните процедури. Те са качени 
отдавна на сайта и можете да се запознаете със сроковете, процедурите. Но те искат 
да се срещнат с нас, да ни чуят и видят, да обявим и критерии, да поговорим с тях по 
всичко, което е свързано с писането на  дипломна работа. Това е среща на нашия 
академичен състав с нашите дипломанти – на научни ръководители, рецензенти, 
членове на комисии, преподаватели. Същото се отнася и за тези, наистина, много 
важни моменти, когато ние връчваме дипломите на нашите абсолвенти. Ние имаме 
ангажименти към нашите колеги и в този много важен момент, когато ние им 
връчваме дипломите за „бакалавър“ и за „магистър“, да ги поздравим, да ги изпратим. 
Това е традиция в нашия факултет. Аз съм го завършила. Традиция е Факултетният 
съвет, не само деканското ръководство, нашите работодатели да присъстват. Много 
Ви моля за по-голяма активност на нашите промоции. Промоцията предстои на 14 
май. Каня Ви да присъствате. Ясно е, че всеки има някакви ангажименти, пътува, но 
ние това работим. Преподаватели сме. 

И още една среща, колеги, с докторантите, която предстои на 7 март. Ние ще я 
обявим. Моля научните ръководители да се присъединят. Това са нашите 
новозачислени докторанти. И не само новозачислените, но и обучаващи се втора и 
трета година. Ние всички тук имаме изисквания за повече бройки за докторанти и 
т.н., но когато дойде време да се срещаме с тях, да говорим на тези форуми, не виждам 
усърдие и сериозно присъствие от страна на научните ръководители – това се отнася 
и за общофакултетния Докторантски семинар. Заповядайте. Срещата е в зуум, можем 
да отделим от ценното си време. Мисля, че е редно да посрещнем новозачислените 
докторанти и да поговорим, не само за процедурите, отчетността и атестациите, но и 
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за структурните и съдържателни аспекти на дисертацията, за методологиите, 
научните източници,  начина за събиране на научна информация с нашите колеги, 
които имат нужда да им се подаде ръка в такъв важен момент. Заповядайте и на тази 
среща.  

Не мисля, че има нещо по-важно и актуално през този семестър. Обявила съм 
ликвидационна сесия за нашите колеги от бакалавърската степен, които са пред 
дипломиране, и за нашите магистри. За да могат да изчистят всички семестриални 
изпити и да се явят на дипломните защити, които са изтеглени с десет дни напред 
тази година.  

Има ли други изказвания? Проф. Димов, заповядайте. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Кратко изказване да направя и да Ви подкрепя за 
тази среща и да споделя. Аз бях в командировка и не бях на последния факултетен 
съвет. Обсъдихме на катедра нещо, което ни притеснява. Инициирам го аз, като 
председател на комисия. Наблюденията ни през последните години са, че се 
наблюдава едно падане на нивото в качествено отношение на дипломните работи, 
които идват при нас. Това, разбира се, ще подлежи на анализ и срещи, както с научни 
ръководители, така и с рецензенти и всичко, което можем ще свършим. Но мисля, че 
това не е по силите само на една катедра или само на един научен ръководител, а на 
общността ни да го решим. Мисля, че изоставаме с декларацията, която те подписват 
и с процедурата  ни за плагиатство от някои застрашаващи ни реалности. Например 
Chat GPT, изкуствен интелект, възможностите да се използват при писане, което да 
претендира за авторство, интелектуална собственост и за научни изследвания. И тъй 
като сме много притеснени искам да отворя тази тема, няма да я решим днес, но дали 
не можем да предприемем някакви мерки. Аз си ги представям в две, в три стъпки, но 
едната стъпка би вменила на всеки, който си позволи това, автор на дипломна работа, 
студент, да подпише една декларация, че не го прави. Поне декларативно, ако ние 
нямаме процедурата да проверим. Това може да има някаква роля на превенция. Аз 
не зная как да го проверяваме и как да удостоверяваме това. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Проф. Димов, има изкуствен интелект за 
научни изследвания, приложенията, които улесняват процесите на търсене и анализ, 
които могат да насърчат и да ускорят научните изследвания, това е напредък. Не 
можем така да обобщаваме и генерализираме, не можем да се откажем от дипломните 
работи и да преминем към държавни изпити, защото има ChatGPT, както предлагате. 
Да зачертаем докторската степен ли? 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Това е възможно предложение. Не сме 
протоколирали единодушно решение. Една от хипотезите беше тази да се мисли в 
няколко посоки.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Заповядайте, доц. Калинов. 

Доц. д-р Калин Калинов: Аз, да се включа по темата, може би и д-р Илиев да се 
включи, тъй като аз бях оторизирано лице на катедрата, сега е той. Забелязах, че в 
Мудъл вече има такава функционалност, която позволява AI Content Detection, тоест 
засичане на текст генериран с изкуствен интелект. Предполагам, че все още е далеч 
от съвършена, но вярвам, че ще става все по-добра. Очаквам, че в рамките на една 
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година ще хваща текст, който е създаден с такъв софтуер. Струва ми се, че чисто 
технологично ще бъде добре. 

Ас. д-р Благовест Илиев: Ние с проф. Василев, когато изпитвахме, имахме 
такива студенти, които бяха използвали и дори си бяха оставили благодарностите от 
Chat GPT и въпросите, които той им е оставил в текста. Така беше предадена курсовата 
им работа. Тук имаме един друг проблем – законодателната част, защото веднага един 
от студентите, който е много запознат с изкуствения интелект ни каза, че на база 
промпта, което той задал в Chat GPT, той е изцяло автор на това, което изкуственият 
интелект му е генерирал. И тук отиваме към нормативната база и затова до колко 
може това да се дебатира и до моралните въпроси на проблема. Но наистина 
изкуственият интелект се хваща от нашия плъгин.  

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ще Ви дам само един пример. Аз съм автор на 
книга, която не съм написал. Проведох разговор с човека и той ми каза, че се е доверил 
на изкуствения интелект. Аз не съм писал такава книга, а бях цитиран.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Ние, работейки  с дипломантите ангажирано, 
тези проблеми отпадат от само себе си, защото машинният текст се разпознава и 
стилистично. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Добре, само да попитам, ние нямаме процедура 
те да качват текстовете си в Мудъл, за да минат през тази проверка. 

Проф. д-р Веселина Вълканова: Точно обратното каза доц. Калинов. 

Проф. д.н. Венцислав Димов: Ама нямаме такава декларация. Те досега 
подписваха само за авторство. 

Доц. д-р Мила Серафимова: То е същото. 

 Проф. д.н. Венцислав Димов: Смятате, че антиплагиата хваща изкуствения 
интелект? Не съм уверен. 

Доц. д-р Милена Цветкова: Реално нямаме проблем, нито в обучението, нито в 
Мудъл, нито в културата на студентите. Има едно изискване в Стратегията за висшето 
образование, актуалната до 2027 г., в която пише задължително да се въведе в първи 
курс обучение по научно писане и научно цитиране. Ние това го правим в две 
специалности по „Книгоиздаване“ и „Комуникационен мениджмънт“. Нашето ниво 
на дипломните работи се качва. Имаме и повече отлични оценки, разбира се, повече 
грамоти и по-завишени критерии. И второ от 2023 г. всички основни 4-5 академични 
системи за цитиране имат вече въведен модел, формат за цитиране на машинно 
генериран текст.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Между тези две крайности, че трябва да 
цитираме машинен текст и да го забраняваме радикално, някъде по средата стои 
истината, че научният ръководител, с или без декларация, има всички възможности 
да следи за машинен текст, използван неправомерно в дипломните работи. По същия 
начин стои въпросът с дисертациите и с хабилитациите. Ние сме учени и не можем 
да спрем научната работа, публикациите, изследванията, защото има изкуствен 
интелект. Има риск в научен текст да попадне машинен текст. Самият изкуствен 
интелект може да помогне за откриване на изкуствен интелект. Има стотици 
приложения, които установяват това. Може да се провери при съмнения от наша 
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страна. Аз мисля, че бихме могли да се справим с този казус. Нашата катедра няма 
такива притеснения, но ако искате да отправите предложение за закупуване на 
специализирани продукти от страна на Университета мисля, че по този въпрос вече 
се работи. Доц. Станкова, ако иска да допълни нещо. Ние отдавна сме предложили  
плъгинът да мине през ъпдейт, да се добави към него и такъв алгоритъм за проверка 
на генеративни модели, които са на практика изкуствен интелект. 

Доц. д-р Светлана Станкова: По инициатива на проф. Вълканова, още преди 
месец, аз попитах двама заместник-ректори дали Университетът възнамерява да 
закупи такъв софтуер. Изкуствен интелект, който да се саморегистрира. Проф. 
Мадлен Данова, която отговаря за учебната дейност каза, че това е тема, която ще 
поставят на Ректорски съвет и когато имат решение ще ни дадат отговор, който 
очакваме. Ако на университетско ниво такъв софтуер не е закупен, може би, тогава 
ние да преценяваме как да постъпим на факултетско ниво.  

Проф. д-р Веселина Вълканова: Още преди да го има този плъгин в Мудъл, 
всеки от нас като дипломен ръководител следеше дали дипломантите си позволяват 
да заимстват текстове без цитиране и позоваване. Има начин това да се следи и сега. 
Рецензентите също могат да го правят. Ако нямате тези приложения, можете да ги 
потърсите. Има много надеждни приложения за откриване на машинен текст. Ако 
няма други мнения и становища по въпроса, закривам заседанието и благодаря за 
участието.  
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